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115 let
od posvěcení kostela sv. Markéty ve Zvoli
Několik desítek lidí nejen z řad věřících si v neděli 20. září připomnělo 
115. výročí posvěcení kostela sv. Markéty ve Zvoli. Při bohoslužbě, kte-
rou celebroval místní duchovní správce P. Petr Koutecký, zaznělo nejen 

díkůvzdání, prosby a modlitby, ale 
také slova k zamyšlení, adresovaná 
nejen věřícím, ale i všem místním 
obyvatelům. Duchovní správce 
ve své promluvě připomenul kos-
tel jako místo setkávání člověka
s Bohem. Jako místo živé, které 
má pro obec svůj hluboký duchov-
ní význam. A vyslovil naději, že 
se i kostel sv. Markéty stane ne-
jen místem nejrůznějších kultur-
ních akcí, ale i místem modlitby
v intencích těch, kteří se o jeho
stavbu zasloužili. Dodejme, že
byl kostel několik let zcela
uzavřený a teprve v letošním
roce zde byly zahájeny pravi-
delné bohoslužby.      

Jednolodní novogotická cihlová stavba kostela sv. Markéty byla navr-
žena architektem Josefem Mockerem a 20. září roku 1894 slavnostně 
posvěcena z rukou pražského arcibiskupa kardinála Schőnborna. Jak 
vyplývá z latinského textu, který je umístěn v presbytáři kostela, lze 
usuzovat, že se jednalo o velmi významnou oslavu, které se zúčastnilo 
velké množství lidu i kněží. S velkou pravděpodobností se jí osobně 
účastnil i architekt Mocker. 
Stavbu prvního kostela ve Zvoli lze zcela jistě datovat do druhé po-
loviny 13. století, tedy do období vzniku obce. Dle záznamu ve farní 
kronice stával původní dřevěný kostelík v těsném sousedství dnešního 
zděného kostela, na místě památníku obětem 1. světové války. 

Za farnost Zvole 
Vladimír Hudousek

Vážení a milí zvolští, 
dnes trochu o něčem jiném. V říjnu jsem díky daleké cestě do středu 
Asie měl možnost zažít naprosto odlišný styl života, přístup ke 
každodenním věcem, životní styl... Na vlastní kůži jsem necelé čtyři 
týdny velmi intenzivně vstřebával život v Nepálu, ať už v hlavním městě 
Káthmandů nebo v mnoha horských vesničkách ve vysoké nadmořské 
výšce. Denně jsme se potkávali s dětmi i dospělými, stravovali jsme se 
společně s nimi, noci jsme trávili v ubytovnách a hodně s nimi povídali. 
Nepálci jsou úžasně vstřícní, komunikativní a srdeční. Naslouchali jsme 
vyprávění o jejich rodinách, výchově, škole a na oplátku jim povídali 
o České republice, která je pro ně nepředstavitelně daleko. A to nejen 
co se vzdálenosti týče. Za celý měsíc jsem nepochopil, přemýšlejíc 
v duchu naší společnosti, kde lidé v Nepálu získávají prostředky na 
živobytí. Pracují na svých malých políčkách, suší jačí trus na topení, 
ve svém domečku mají malý skromný obchůdek nebo občerstvení a 
čekají, jestli se někdo zastaví a něco si koupí. Ve větších vesničkách
 a městech pak prodávají – úplně vše od jídla po elektroniku, ale nikdo 
tam nenakupuje. Typickým „zaměstnáním“ v horách je pak nosič. Musí 
si naložit na záda třicet až osmdesát kilogramů a odnést dle zadání 
na místo určení vzdálené i několik dní chůze. A za tuto neskutečnou 
dřinu berou nosiči denní plat v přepočtu asi 160,- korun.
Po návratu domů se dívám na spoustu věcí úplně jiným pohledem. 
Problémy, které řešíme, nebo máme potřebu každodenně řešit, jsou 
mnohdy úsměvné. Ano, jejich vyřešení nám většinou zajišťuje ono 
živobytí, ale... Můžeme si díky našim výdělkům dopřát většinu věcí, 
které si zamaneme. U nás ano. 
Velmi silné spojení pak je duchovno, které na vás všude dýchá ve 
spojení s velikostí hor, které jsou všude okolo. Mnohdy jsme desítky 
minut seděli a sledovali skrz nespočetné množství modlitebních 
praporků koncert mraků okolo nejvyšších hor světa. Je neskutečně 

uklidňující intenzivně vnímat sílu hor a přírody, cítit jejich blízkost. 
Poslední dny jsme pak opět trávili v Káthmandů a při prohlídce jsme se 
odvážili zabrousit i do uliček, které pro turisty opravdu určeny nejsou. 
Poprvé jsem viděl absolutní bídu a nouzi, viděl život na ulici, protože 
domov nebyl. Obchůdek na místě, kam téměř nikdo nezajde a navíc 
s věcmi, které nikdo nepotřebuje, protože ani stará paní prodavačka 
neví, k čemu ty věci jsou...Vážím si toho, kde jsem se narodil, kde mám 
šanci žít. Dívám se na věci, které nám připadají samozřejmé, úplně 
jinak. Je naprosto jiné o životě v dalekých zemích číst, vnímat postřehy 
z televize ve srovnání s přímým zážitkem.

Přál bych každému, aby měl šanci toto srovnání zažít na vlastní duši.
Marcel Pudich

Marcel Pudich s vlajkou Zvole 
v Himalájích
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ZPRÁVY Z OBCE

Usnesení ze zasedání 
Zastupitelstva obce Zvole 
konaného dne 16.9.2009 

Zastupitelstvo obce Zvole schvaluje:
- Rozpočtové opatření číslo 2/2009 ze dne 9.9.2009 (příloha č.1).
- Finanční dar obci Kunín u Nového Jičína ve výši 50 000,- Kč na
  likvidaci škod způsobených povodněmi.
- Návrh smlouvy „Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o uložení   
   věcného břemene číslo IV-12-6007018/2“ se společností ČEZ Distribuce,
 a.s. se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín 4 a zřízení věcného
   břemene na nemovitosti  parc.č. 14/5 k.ú. Zvole u Prahy. Celková výměra
  předpokládaného maximálního rozsahu věcného břemene je 22 m2.
- Návrh smlouvy „Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného
  břemene číslo IV-12-6006254/5“ se společností ČEZ Distribuce, a.s.
  se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín 4 a zřízení věcného břemene
 na nemovitosti  parc.č. 565 k.ú. Zvole u Prahy. Celková výměra
  předpokládaného maximálního rozsahu věcného břemene je 10 m2.

- Prodej pozemků - parc.č. 94/2 o výměře 125 m2, 
parc.č. 488/34 o výměře 59 m2,
parc.č. 488/35 o výměře 131 m2, 
parc.č. 488/36 o výměře 12 m2 
  vše v k.ú. Zvole u Prahy za cenu 500,- Kč za m2.

- Bezúplatné nabytí pozemků do vlastnictví obce Zvole: 
parc. č. 642 o výměře 380 m2 ostatní plocha, ostatní komunikace
parc. č. 735 o výměře 177 m2 ostatní plocha, ostatní komunikace
parc. č. 741 o výměře 915 m2 ostatní plocha, ostatní komunikace
parc. č. 750 o výměře 427 m2 ostatní plocha, ostatní komunikace
parc. č. 751 o výměře 341 m2 ostatní plocha, ostatní komunikace
  vše v k.ú. Zvole u Prahy.

Zastupitelstvo obce Zvole neschvaluje:
- Žádost o navýšení ceny stočného o 1,80 Kč za m3 pro odběrné místo
  Zvole, předloženou VHS Benešov.

Zastupitelstvo obce Zvole pověřuje:
- Ing. Miroslava Stoklasu jednáním s majiteli pozemku parc.č. 502/61 
  k.ú. Zvole u Prahy.

Ze zasedání Rady obce
Na jednáních Rady obce byly v září a říjnu probírány mimo jiné tyto 
záležitosti:

• Rada obce prostudovala a připomínkovala studii rozšíření hřbitova
• Rada obce diskutovala nové znění vyhlášky o systému shromaž-
 ďování a odstraňování komunálních odpadů
• Rada obce schválila rozpočet a výrobu vodorovného dopravního 
 značení na ulici Hlavní
• Rada obce schválila částku 20.000,- na zarybnění rybníků na návsi 
 a schválila pravidla pro povolení k rybolovu
• Rada obce schválila rozpočet na vybavení pracoviště Czech POINT
  na obecním úřadě

Kompletní zápisy ze zasedání Rady a Zastupitelstva obce Zvole jsou 
k nahlédnutí na obecním úřadě a na www.zvole.info

Úkol zastupitelům:
- předložit čísla účtu pro bezhotovostní zasílání měsíčních odměn do
 18.9.2009.

Za návrhovou komisi: 
Hana Šiplerová, Ing. Miroslav Stoklasa

Zarybnění 
zvolských rybníků
Každému, kdo projede Zvolí, připadá, že tak pěknou náves s rybníky 
málokde viděl. Myslím, že na ni mohou být všichni Zvoláci hrdí a 
určitě si to nemyslím sám. A protože k upraveným travnatým břehům, 
mohutné vrbě a divokým kačenám patří i rybí šplouchnutí, nedalo to 
mně a několika dalším rybářským i nerybářským fandům, abychom ty 
krásné rybníky trochu oživili.

Nad oběma obecními rybníky si vzali záštitu dobrovolní hasiči, 
kteří mají k vodě kladný vztah. Tak se také v hasičské zbrojnici dala 
dohromady skupina lidí, kteří za vlastní peníze nakoupili ryby 
z výlovu v Libni pro malý rybník ve Zvoli. Převezli jsme v kádi 
krásné kapry, dlouhé amury a 15-ti kilové tolstolobiky, kteří udržují 
v původně zarostlé vodě přírodní rovnováhu. Odbahnění menšího 
rybníku dopadlo celkem dobře, hloubka dosahuje cca do 1,5 m, 
poznat se to dá i podle kvality vody. Plevelné ryby byly při vypuštění 
z větší části odloveny, a tak se tu ušlechtilým rybám, které díky tomu 
mají více potravy, lépe daří. Podle slov odborníka by se zde ryby 
mohly i vytřít.  Tak jak říkají rozmístěné cedule na březích, je tu 
rybolov proto zakázán.
V nadšené „rybníkářské partě“ jsou nyní i členové zastupitelstva, 
které také nakazilo nadšení pro rybí vylepšení zvolského středu obce.  
Pro lepší informace a zkušenosti s chovem ryb v našem prostředí 
jsme se spojili s majitelem rybích sádek v Podkozí u Unhoště, panem 
Heuerem, který nám po prohlídce velkého rybníka poradil, co 
bychom neměli podcenit, jaké typy ryb v poměrně mělké vodě přežijí, 
jak správně přikrmovat, aby i ryby rostly a případně se vytřely. 
Nikdo z nás neuvažoval o jakémkoliv jiném využití ryb než pro 
sportovně relaxační účel.  Pro přátele rybaření chceme na jaře a na 
podzim pořádat sportovní rybářské závody „ Chyť a pusť“. Pro ty,  
kteří by rádi byli u vody s prutem častěji, je po zarybnění možnost 
koupit si na místním úřadě povolenku k lovu, na které jsou vypsány 
všechny povinnosti a práva chytajícího. I z těchto důvodů přislíbilo 



Zvolské noviny 3

zastupitelstvo obce finančně přispět na zarybnění velkého rybníka 
a umožnit tak Zvolákům i jejich sousedům se v tak pěkném prostředí 
relaxovat.
A tak jsme mohli 5. října 2009 přivítat ve velkém rybníce kapry velké
 i větší, štíhlé amury, kteří přirozeně pomohou s regulací mladého 
rákosu a nádherně zbarvené líny, kterým vyhovuje i mělká bahnitá 
voda. Pan Heuer přivezl ryby ze sádek speciálně upraveným autem, 
aby cestu v pohodě přežily. Zároveň nám přislíbil dostatečné množství 
mladých štik, které pomohou likvidovat neustále se rychle množící 
plevelné ryby jako jsou karasi, střevličky a slunky. Odhadl podle vzorků 
vody a velikosti rybníka množství plevelných ryb na minimálně 400 
kg. 
Už od 5. listopadu čeří slíbené štiky zvolskou vodu a my jsme zvědaví, 
jestli se potvrdí odhad odborníka, že za dva roky, až bude lov těchto 
štik povolen, bude některý z rybářů mít na prutu dravce o váze 2,5 
kg. Tajně doufám, že nikdo zatím nechytí ukrytého mladého sumce a 
strašidelně vyhlížejícího jesetera, kteří zpestřili naši rybí osádku.
Také bych tady chtěl poděkovat Honzovi Stoklasovi, který veškeré dění 
kolem zvolských ryb zdokumentoval fotkami, které můžete zhlédnout 
na webových stránkách obce.

Za všechny rybí nadšence 
Brďo Jeseter Veselý

Spustili jsme Czech POINT
Od 1.11.2009 se naše obec stala kontaktním místem státní správy 
CzechPOINT (neboli Český Podací Ověřovací Informační Národní 
Terminál). Jak jsme Vás již informovali v 2.čísle našich novin, může 
občan na jednom místě získat potřebné doklady požadované úřady, 
zaměstnavatelem, peněžními ústavy, … .Co vše lze získat? Celou 
řadu úředně potvrzených dokumentů jako jsou výpisy z veřejných
 i neveřejných rejstříků (živnostenský rejstřík, rejstřík trestů, obchodní 
rejstřík, insolventní rejstřík), výpisy z katastrů nemovitostí a to ze 
všech po celé ČR, výpis ze seznamu kvalifikovaných dodavatelů a 
výpis z bodového hodnocení řidiče. Dále si lze na každém takovémto 
kontaktním místě požádat o zřízení datové schránky a o všechny 
služby s ní spojené, nechat si autorizovaně konverzovat dokumenty 
z listinné podoby do podoby elektronické a naopak. Lze zde podat 
žádost o zapsání do registru živnostenského podnikání pro fyzické 
i právnické osoby.  Tak jako každý začátek není ani ten náš právě 
lehký. Nejběžnější požadované služby zvládáme s trochou menších 
zádrhelů, ty méně často poptávané s nahlížením do manuálu a jsou
 i takové, které uvidíme s některým z vás poprvé. Vyzkoušení této 
služby je v některých případech možný až se zájemcem o ní. Proto 
prosím o toleranci k nám, kteří se vám budou snažit vyjít vstříc. 
Zkráceně se dá říct, že to co zvládali specializované úřady každý na 
tu svou parketu s desítkami úředníků, dnes musí zvládnout jeden a to 
nad rámec práce, kterou vykonával do této doby.

Mirek Stoklasa

Zimní údržba chodníků
Počínaje letošní zimou přesunula se zodpovědnost za úklid chod-
níků z majitelů nemovitostí, před kterou chodník je, na obec. 
Neměřil jsem přesně, kolik kilometrů chodníků ve Zvoli máme, ale 
jen v nové části Zvole to odhaduji na asi čtyři až pět kilometrů, 
další jsou v okolí návsi. Letos jsme pak vybudovali několik stovek 
metrů nových chodníků kolem ulic Hlavní a Březovské. V součas-
né době nemáme techniku, pomocí které bychom mohli rychle a 

bezpečně sníh z chodníků odklízet a kapacita našich zaměstnanců 
na to zcela jistě stačit nebude. Vím, kolik času zabere úklid sněhu 
ze silnic a nedokážu si představit přibrat v tuto chvíli k silnicím 
ještě chodníky. Chtěl bych vás tímto požádat o pokračování
 v úklidu chodníků před vašim domem na stejné úrovni, jako tomu 
bylo v minulých letech, ohromně nám tím pomůžete. Všem, kteří 
se i nadále budou odklízet sníh z chodníků kolem svého domu 
tímto moc děkuji, o zbylé zasněžené chodníky se budeme muset 
postarat sami.

Marcel Pudich

Silniční okruh kolem Prahy 
Do provozu by měl jít příští rok v říjnu před obecními volbami. Ze 
zajímavých částí je realizována celá estakáda s přemostěním Vltavy a 
Berounky se složitou křižovatkou v Lahovičkách. 
Z archivu Ředitelství silnic a dálnic je snímek prokazující propojení 
mezi tunely Točná-Komořany a Radotín-Lochkov s mostní klenbou přes 
celé říční údolí. V současnosti finišují práce v tunelech. Technologie 
větrání, osvětlení, značení. 

Druhý snímek je pořízen z místa poblíž silnice Cholupice-Točná. Někde 
na obzoru je dnes už užívaný nadjezd na tímto úsekem „obchvatu“, kam 
jezdíme z Dolních Břežan do Písnice. A ty  oblouky na volné trase? 
Jsou z betonu a budou zasypány zeminou. To proto, aby po nich mohla 
zvěř migrovat z jednoho honu na druhý bez ohrožení automobilovým 
provozem. Snímek dokazuje vliv ochránců přírody na podobu nové 
stavby zakotvený ve Stavebním zákoně a navazujících předpisech. 
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Jak jsme neuspěli s žádostí o dotaci
Neuspěli a vlastně uspěli. Je řeč o dotaci na polyfunkční dům. 
Pro začátek několik čísel, která trochu vysvětlí rozpor v první 
větě. V jarní výzvě pro přidělení dotace z Evropských fondů pro-
střednictvím ROP střední Čechy (regionální operační program) 
bylo pro volnočasové aktivity v obcích připraveno k rozdělení 
45 miliónů korun. Hezká suma, pokud ji nevztáhneme k celému 
Středočeskému kraji (jen pod Černošice spadá 50 obcí). Sešlo se 
34 projektů s požadavkem na 450 miliónů korun. Tedy žádalo se 
desetkrát tolik, než se nabízelo. Náš záměr byl podán v polovině 
května. První oficiální informace o průběhu vyhodnocování se
 k nám dostaly koncem září.  Po drobném doplnění v administraci 
projektu a malém technickém vysvětlení k navrženému parkovišti 
postoupil náš projekt do dalšího kola výběrového řízení. I přes 
velkou snahu dovědět se podrobnosti o tom, jak si stojíme, dalo 
se jediné zjistit, že je reálná naděje na získání požadované dotace. 
Pak následoval až konečný výsledek = seznam projektů schvále-
ných dne 2. listopadu 2009 Výborem Regionální rady k financo-
vání z ROP. Seznam na náš vkus velmi krátký a co hůř, bez naší 
obce. Financovány budou pouze čtyři akce: obce Měšice a Milín, 
města Trhový Štěpánov a Sedlec - Prčice. A co my? Nikde žádné 
další podrobné informace, nikde žádné vyjádření. Až 6. listopadu 
přišlo strohé oznámení o zamítnutí projektu a výzva k převzetí 
jednoho pare žádosti (předkládali jsme dvě, jedno k archivaci na 
fondu). V pondělí 16. listopadu po smluvení návštěvy na regionální 
radě se trochu poodhalují celkové výsledky. Skončili jsme šestí. 
Hodnocení bylo postaveno na přidělování bodů – maximální zisk 
100. První získal 80,39 bodů, čtvrtý 75,31 bodů. Šestí, tedy my, 
74 bodů a první rozhovor s hodnotiteli. Ti konstatovali, že jsme 
předložili velmi dobře zpracovaný a života schopný projekt, který 
si podporu zaslouží a jistě i získá, ale až příště. Chyba nebyla
 u nás. Chyba byla v nepřiměřeně malé částce uvolněných finanč-
ních prostředků a v neopodstatněném očekávání, které je stále 
šířeno reklamní kampaní na obrovské množství peněz, řítících se 
na naši republiku z Evropské unie.

Byl jsem přesvědčován a vlastně tomu i věřím, že komise při 
vyhodnocování pracovala bez ovlivňování z vnějšku, na základě 
nejlepšího vědomí hodnotících komisařů. Vůbec jim jejich činnost 
nezávidím, vždyť těch 34 projektů seřadit a jen čtyři ocenit je 
těžké. Každý předložený záměr má jistě svoji cenu, především 
pro ty, kteří ho mají v budoucnu užívat, pro občany jednotlivých 
obcí. Vidím obrovský kus odvedené práce na formování záměrů, 
tvorbě projektové dokumentace, na vyběhání stavebních povo-
lení, na získání vyjádření všech dotčených orgánů a organizací.  
Završením celé této činnosti je pak vytvoření z mého pohledu 
nesmyslné byrokratické žádosti, slibující snad lepší zítřky. Celou 

tu cestu máme také za sebou, trvala o něco déle než jeden rok. 
Při představě, že každý z těchto projektů stál jednotlivé obce 
průměrně 500 tisíc korun (velmi střízlivý odhad, spíše mnohem 
víc), dojdu k částce 17 milionů. Celá jedna třetina z dotace. Část 
těchto projektů zřejmě skončí v archivech pod vrstvou prachu. 
Bez přísunu peněz zvenčí (mimo samotný rozpočet jednotlivých 
obcí) nelze na realizaci ani pomyslet. Také práce stavebních úřa-
dů přijde vniveč. Jednání o uvedení projektů v soulad se všemi 
předpisy a nařízeními, kterých není málo a leckdy si mezi sebou 
i protiřečí. Blokuje to práci těchto úřadů v neprospěch občanů a 
jejich žádostí. Přitom by stačilo celou agendu zjednodušit, dotace 
posuzovat ve fázi jednoduché studie a zdůvodnění potřebnosti. 
Ti, kteří by zde uspěli, by teprve potom pokračovali v práci na 
projektové dokumentaci a všech povoleních. 

Co bude dál s polyfunkčním domem?  Začneme přepočítáním 
rozpočtu a ústupem od kvalitnějších a dražších materiálů k nižším 
cenovým třídám (přestaneme se řídit heslem: „Nejsem tak bohatý, 
abych kupoval laciné věci“). Tam jsme ztratili nejvíce bodů. Existu-
jí jakési průměrné ceny zastavěné jednotky prostoru pro obdobné 
stavby (v našem případě je to 4 tisíce Kč na 1 m3, námi navržená 
stavba byla za 6 tisíc).  Znovu se rozhlédneme po vypsaných 
dotačních fondech a vyplníme další žádost. Na pořadu je krajská 
dotace FROM (Fond rozvoje obcí a měst) z krajského rozpočtu 
s nabídkou 400 milionů – takové krajské dělení medvěda. Žádost 
je potřeba podat do konce roku, maximální přidělená částka je 
10 milionů. Na jaře se zopakují evropské fondy. Zase však bude 
třeba (překvapivě ?!?) podat novou žádost, projít hodnocením a 
přizpůsobit se novým podmínkám. Asi tak 10 centimetrů vysoký 
sloupec popsaných papírů. Velké úskalí pro nás pak bude před-
stavovat nově zavedené přidělování dalších sta bodů. Hodnocení 
na základě disparity, jakéhosi porovnávání jednotlivých oblastí 
Středočeského kraje, kde jedním z kritérií je i zaměstnanost re-
spektive nezaměstnanost v regionu. Tak přijdeme pravděpodobně 
nenávratně o 22 bodů (celých 10 % přidělovaných), protože region 
Praha-západ není nezaměstnaností postižen. Takový handicap 
hned na startovní čáře bude těžké stahovat, ale podmínky se stále 
vyvíjejí. Držme si palce. 

Pro úplnost otiskujeme tabulku vítězných projektů a přejeme jejich 
majitelům úspěšnou realizaci.

Mirek Stoklasa

Registrační číslo                  Název projektu               Žadatel                Celkové způsobilé             Celková výše dotace      Počet bodů v %
 

CZ.1.15/3.3.00/32.00665     Centrum volného         Obec Měšice        19 614 400,00                  18 143 319,86          80,39%

CZ.1.15/3.3.00/32.00623 Spolkový dům               Město        15 480 884,10                  14 319 817,79          76,85%

CZ.1.15/3.3.00/32.00637 Modernizace        Město                  3 254 550,00                  3 010 458,75          75,97%

CZ.1.15/3.3.00/32.00710 Centrum                       Obec Milín        20 045 092,00    13 496 991,84          75,31%

Celkem              58 394 926,10                 48 970 588,24 

projektu                                                                                            výdaje (Kč)                      z rozpočtu RR (Kč)

času Měšice

v Trhovém Štěpánově     Trhový Štěpánov 

divadelního sálu            Sedlec - Prčice

volnočasových aktivit
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Mistrovství ČR juniorů v rapid šachu 2009
Mistrovství ČR juniorů (do 20 let) v rapid šachu 2009 se uskutečnilo 
5. a 6. září v Havlíčkově Brodě.
Z našich hráčů se ho zúčastnili Vojta Straka a Lukáš Boček. V záři 
televizních kamer podal Vojta nasazený až v druhé desítce) vynikající 
výkon. Celý turnaj se držel na prvním místě. Prohrál až v posledním 
kole s Tomášem Pechou (mistr ČR) a skončil na skvělém druhém 
místě. Navíc získal cenu Karla Havíčka Borovského za nejvyšší 
počet vyhraných partií (celkem 7) a vyhrál kategorii do16 let. 
Gratulujeme!!!.
Lukáš Boček uhrál 3,5 a skončil na 82. místě. 

Mistrovství Čech mládeže 2009
Mistrovství Čech mládeže 2009 (kategorie 12, 14 a 16 let) se uskuteč-
nilo od 24. do 31. října v Harrachově.
V kategorii H12 hráli Lukáš Boček a Ondra Máslo. Oba dva podali 
vynikající výkon. Lukáš Boček získal celkem 6 bodů z devíti partií a 
skončil na 10. místě, které mu s největší pravděpodobností zajišťuje 
účast na mistrovství ČR. Ondra Máslo získal celkem 5,5 bodu a skončil 
na skvělém 21. místě.
V kategorii H14 hrála Veronika Holubová. Získala celkem 4 body a 
skončila na 46. místě.
V kategorii H16 hrál Jarda Česánek. Získal 3 body a skončil na 52. 
místě. Jarda dokázal partie dobře rozehrát, ale většinou už převahu 
nevyužil v koncovkách.
V přidruženém turnaji FIDE Open hrál Vojta Straka. Celý turnaj 
odehrál velmi dobře a skončil s 5,5 body na 9. místě.
V turnaji Národní Open hráli Jarda Česánek st. a Matěj Florian. Jarda 
Česánek st. získal 6 bodů a skončil na 6. místě. Výborně zahrál i Matěj 
Florian, který se rozehrál hlavně v druhé polovině turnaje a se 4 body 
skončil na 44. místě.

3. kolo regionální žákovské ligy 2009/10 
ve Vraném - vítězství Ondry Másla v turnaji B
V sobotu 7. listopadu 2009 jsme pořádali v sokolovně ve Vraném nad 
Vltavou třetí kolo regionální žákovské ligy. Zúčastnil se ho rekordní 

počet dětí 98. Ze zvolského šachového oddílu hrálo sedmnáct dětí - dva 
v kategorii A a 15 v kategorii B.
V turnaji A vyhrál Martin Pospíšil z Říčan. Martin Jungmann uhrál 
1,5 bodu ze čtyř partií a skončil na 12. místě. Vůbec se nevedlo Jardovi 
Česánkovi. Uhrál jen půl bodu a skončil v turnaji A na posledním 
16. místě.
V turnaji B vyhrál jsme slavili velký úspěch. Po 7 kolech se z vítězství v 
turnaji radoval Ondra Máslo, který vyhrál všechny své partie. Výbroný 
výkon podali i další hráči ze Zvole. Matěj Florian bojoval v posledním 
kole s Petrem Hřídelem o 3. místo. Úspěšnější byl Matěj a se 6 body 
získal bronzovou medaili. Petr Hřídel skončil na krásném 6. místě 
s 5 body. Výborně hrála i Míša Tyllerová. Také ona uhrála 5 bodů. 
Vyhrála mezi děvčaty (celkově 15. místo). Veronika Holubová měla 
turnaj výborně rozehraný. Nepovedl se jí ale závěr. Poslední dvě partie 
prohrála a skončila se 4 body na 24. místě (3. mezi děvčaty). Krásných 
3,5 bodu uhrála Dominika Holubová. Stačilo jí to na 42. místo. Adam 
Sklenář (46. místo), Ondra Saska (55. místo) a Kristýna Matoušková 
(57. místo). Od Adama jsem čekal trochu víc, ale snad si lepší výkon 
schovává na další turnaje. Ondra Sklenář skončil se 2,5 body na 63. 
místě. Vilém Mařák uhrál (jen) 2 body a to mu stačilo na 67. místo. 
Daniil Masagutov (74. místo) získal 2 body. Kuba Kreppke (75. místo) 
na svém prvním turnaji získal 1,5 bodu. Až se naučí, jak uplatnit 
obrovskou materiální převahu, bude mít minimálně dvojnásobný pořčet 
bodů. Petra Matoušková byla na 79. místě s 1,5 bodem. Kuba Šamánek 
(80. místo) hrál jen 4 partie a získal 1 bod.
Po organizační stránce se nám podařilo turnaj zvládnout velmi dobře 
i díky sehrané partě, která dokáže za půl hodiny z prázdné tělocvičny 
vytvořil velmi útulnou šachovou hernu. Velký dík za krásný turnaj patří 
našim sponzorům - České podnikatelské pojišťovně, Mladé Frontě, 
firmě HSH Comupter, redakci časopisu Score a v neposlední řadě 
panu Jaroslavu Tejnickému z Vraného.

Přijďte si zahrát šachy
Šachový oddíl Medvědi Zvole zve do svých řad všechny zájemce
o královskou hru.V klubovně pod školkou probíhají každý pátek od 
15 - 17 hodin tréninky dětí. Vždy v neděli od 19 hodin je setkání 
dospělých hráčů.

Bližší informace o dění v oddíle najdete na 
http://chessclub-medvedizvole.cz.                               Jiří Sladovmík

Sokolové nelétají vysoko 

Naši fotbalisté nezažívají poslední dobou nijak oslnivé sezony. Platí to 
především o A-mužstvu. Tento podzim je sráží především neuvěřitelně 
špatná domácí bilance. Na svém trávníku prohráli už pětkrát  (Úhonice 
1:2, Horoměřice 1:2, Průhonice 2:3, Červený Újezd 1:3 a Vonoklasy 2:3), 
postrádají kázeň ve hře (neodehrají sezonu bez vyloučení, především 
kapitán Mráz je viditelnou identifikací), mají sotva průměrného brankáře 
(Matějka prostě Mikláše nenahradil) a pravidelně kolo za kolem 
selhávají útočníci (Pašek i Pilík, Rychlý se oženil a přestal hrát). Ještě, 
že je tu internacionál Petr Gabriel. Byť záložník, je nejlepším střelcem 
a v produktivitě určitě dává lekci všem spoluhráčům. Shrnuto. Povedl 
se nám vlastně jen jediný zápas. V Čisovicích to byla výhra 6:1. Jsme 
proto v dolní polovině tabulky. Oprávněně.

ŠACHY

O ostatních jen letmo. B-mužstvo, 
dorost i žáci se pohybují okolo šesté 
příčky. U žáků a přípravky sledujeme 
vzájemné duely Zvole-Vrané. Hrají se 
s opravdovou vervou a naše bilance 
je mírně lepší. Přípravka? Ta se drží 
ve špičce stále. Třetí příčka nejhorší. 
Vede Povltavská akademie se sídlem 
v Davli. Je to v podstatě výběr toho 

nejlepšího z blízkého okolí. V Davli se vydávají cestou, po které se 
před nedávnem vydala Zbraslav. A výsledky (ty dobré) jsou vidět. To 
je ovšem cesta, kterou se tak malé kluby jako je Sokol Zvole, vydat 
nemohou. Je to nad jejich veškeré možnosti. Podzimní mistrovské 
zápasy mají určeno závěrečné kolo na víkend 14. a 15.11.

 -  zý -
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VE ZVOLI SE TAKÉ STALO
Sázení lípy u našeho kostela
V pondělí 21. 9. 2009 byla zasazena lípa v rámci projektu ENO 
(Environment On Line). Sázení bylo uskutečněno díky ZŠ Vrané nad 
Vltavou, která nám tuto možnost nabídla s podmínkou, že do projektu 
zapojíme i naše zvolské prvňáčky. Paní ředitelka souhlasila a proto se
v pondělí sešli prvňáčci a 9.B z Vraného a zasadili nám u kostela 
hezkou mladou lípu. V rámci tohoto projektu zasadili tisíce škol ze 
150 zemí světa ve 12:00 hodin strom. Tohoto projektu se ZŠ Vrané 
nad Vltavou zúčastnilo již po šesté.

Jan Stoklasa

Osvětlení vánočního stromu 
Již potřetí zvolští hasiči pomáhali při přípravě osvětlení vánočního 
stromu, letos poprvé s použitím vysokozdvižné plošiny. Strom byl 
rozsvícen na první adventní neděli.

Lampionový průvod
V pátek 6 října připravilo vedení Základní školy každoroční lampio-
nový průvod. Zúčastnily se ho desítky dětí, mnohé v doprodá svých 
rodičů.

Setkání s jubilanty
Již po uzávěrce tohoto vydání proběhlo podzimní setkání s jubilanty, 
příjemného podvečera se zúčastnily více než dvě desítky oslavenců

Fotbalisté Sokola
zaznamenali v 86. roce jeho existence nový primát do historických 
análů. Naším hráčem se stal vůbec poprvé někdo, kdo hrál za národní 
mužstvo jako reprezentant a ještě k tomu působil v domácí i zahraniční 
lize. Tím hráčem se stal Petr Gabriel. Jako připomínku jeho „nejlepších 
let“ přinášíme snímek z archivu fotbalové Sparty. Byl pořízen při 
vítězném derby se Slavií na Letné před celým desetiletím. Gabriel 
(č.14 - vlevo) a Baranek (č.11- vpravo) evidentně přehráli sedícího 
slávistu Skálu. 
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VE ZVOLI SE TAKÉ STALO
Koncerty v kostele
Prvním ze série koncertů v našem kostele bylo  12. září vystoupení 
profesionálního souboru Bardolino. Jeho špičkoví umělci připra-
vili posluchačům nevšední zážitek z moderní hudby nezvyklých 
skladeb. Interpreti byli po bouřlivém potlesku nuceni přidávat 
další skladby. Lze jen doufat, že v našem kostele nekoncertovali 
naposled.

Také  3. října se hudební skupina koncertující v našem kostele 
ukázala v tom nejlepším světle. Jak jeho sóloví pěvci, sopranistka 
Irena Fürbachová, tenor Martin Slavík , tak violistka Lidka Lim-
pouchová s klavírním doprovodem Marcely Krocové-Tupé dokázali 
posluchačům připravit příjemné zážitky při poslechu skladeb od 
nejstarších až po moderní  skladatele tak, jak byl celý koncert na-
zván: Hudební toulky časem. Jistě se můžeme těšit na jejich příští 
návštěvu ve Zvoli.

Bez zajímavosti nebyl ani koncert kytaristy Slávka Kalendra, který 
nám zahrál a zazpíval 9. října nejen folkové skladby, ale i vlastní 
zajímavé žalmy. Kromě hry na kytaru se velice vkusně a emoci-
onálně často sám doprovázel na foukací harmoniku. Z potlesku 
bylo slyšet, že i tento nezvyklý žánr upoutal a uspokojil všechny 
návštěvníky koncertu. 

Fotbalová bomba
Takřka neuvěřitelně zní výsledek posledního fotbalového kola 
Okresního přeboru Všenory – Zvole 1 : 3 ! Naše hodně nevýrazné 
mužstvo připravilo vedoucím Všenorům vůbec první porážku v soutěži 
a to ještě na jejich půdě. I přes hráz jménem Jiří Novotný (ano, se 
Spartou byl víc jak desetkrát mistrem ligy, poprvé už 1987) se tentokrát 
dokázali prosadit naši tolikrát kritizovaní střelci Pašek a Pilík. Jaká 
škoda té prachbídné bilance z domácích hřišť! Všenory mají včele
32 body a naši jen 18. Při domácí ztrátě plných 15 bodů za 5 porážek 
se samozřejmě zřetelně nabízí otázka: kde jsme mohli být?

- zý -  

Vítání občánků
V závěru října proběhlo další vítání občánků, mezi Zvoláky jsme 
přivítali dalších 15 dětí.
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Informace z farnosti Zvole
Obnovené Bohoslužby ve Zvoli
Možná jste zaregistrovali, že v kostele sv. Markéty ve Zvoli byly 
obnoveny nedělní bohoslužby. Současný duchovní správce farnosti, 
kterým je Petr Koutecký ze Zbraslavi, má s místním kostelem velké 
plány. V letošním roce se podařilo provést rekonstrukci vitrážových 
oken  v celkové výši 350 tisíc korun.Věříme, že do budoucna dojde
i na  celkovou opravu kostela a jedna z mála kulturních památek bude 
opět živou a důstojnou dominantou zvolské návsi. Rádi vás uvítáme 
v kostele sv. Markéty každou neděli od 11 hodin.

Vánoční koncert v kostele sv. Markéty
V neděli 20. prosince 2009 se od 16 hodin koná v kostele vystoupení 
Zpěváckého spolku Hlahol, orchestru Art a sólistů. Zazní tradiční 
Česká mše vánoční Jakuba Jana Ryby pod vedením sbormistra 
Romana Z. Nováka. Koncert, který je pro naši obec bezesporu vý-
jimečný, bude možné uskutečnit díky velkorysému přístupu vedení 
sboru, které se z velké části zřeklo nároku na honorář. Poděkování 
také náleží vedení obce Zvole, které přislíbilo technickou a finanč-
ní podporu koncertu. Věříme, že o Zlaté neděli odhodíte spěch a 
shon a přijdete okusit trochu vánoční atmosféry v hektickém čase 
příprav. 

Za farnost Zvole 
    Vladimír Hudousek

Rybářské závody
„ZVOLSKÁ ŠUPINA 2009“
V minulém čísle Zvolských novin jste se mohli dočíst o plánech na 
zarybnění velkého rybníka
a přípravě rybářských závodů. Dnes již můžeme říci, že obojí dobře 
dopadlo.
V sobotu  24. října se za příznivého počasí sešlo před devátou hodinou 
ranní 50 zvědavých rybářských borců ze Zvole a okolních vesnic
u prezentace závodů před hasičskou zbrojnicí. Tak vysoké množství 
natěšených rybářů nás pořadatele určitě mile překvapilo. Před startem, 
který byl v 9 hodin, byli všichni účastníci seznámeni s pravidly 
závodu a rozděleni do dvou kategorií. V první juniorské do 15-ti let 
se přihlásilo 17 chlapců a dvě dívky, v dospělácké byla zapsána jedna 
žena a 30 chlapů.

Úderem deváté na věži kostela bylo sportovní klání na velkém rybníku 
zahájeno. Každý ze závodníků směl chytat na dva pruty s jedním 
háčkem  Po šetrném vylovení ryb byl úlovek změřen rozhodčím a 

zapsán ke jménu ve startovní listině. Ušlechtilé ryby, tj. kapři a líni, 
byly  vráceny do vody, plevelné ryby, které jsou zde přemnoženy, byly 
dány do vaniček s vodou a po závodech puštěny do Vranské přehrady. 
Pro konečné pořadí v závodech bylo rozhodující celkové množství 
centimetrů ulovených ryb. Fandit a podívat se na hustě obsazené
 břehy rybníka přišlo také velké množství Zvoláků. Pro ně a hlavně pro 
závodníky bylo připraveno občerstvení s párky, pivem,čajem, grogem 
v opravené hasičárně. A co bylo důležité pro všechny? Počasí přálo 
rybářům i rybám, které byly při chuti. 

Zvonem v 11 hodin byl závod ukončen a následovalo sčítání důležitých 
centimetrů a vyhlášení vítězů. Za dvě hodiny svištění olůvek a splávků 
bylo uloveno celkem 2O5 ryb, z toho 24 kaprů, 4 líni a 177 karasů. 
Celková délka za sebou položených ryb by přesáhla šířku rybníka. Kdo 
by věřil, že se tu za dvě hodiny vyloví 48 metrů ryb. Největší úlovek 
– kapra 52 cm – chytil pan Petr Řízek, kterému se smůlou ještě jedna 
větší ryba po uvolnění z háčku zamávala ve vodě.
Vítězem v kategorii juniorů se stal Jarda Veber mladší, druhým byl 
Jan Řízek a třetí místo si vylovil Jarda “mladší Máslo“ Hrachovec. 
V dospělácích zvítězil s více než 13-ti metry ryb
pan Jiří Vágenknecht ze Skochovic, druhé místo uhájil Mirek Štěpnička 
a třetím byl Tomáš Malíř.

Všichni výše jmenovaní rybářští závodníci získali k diplomům a 
pohárům hodnotné ceny, na které nám přispěli zvolští sousedé manželé 
Galottiovi, kterým tímto děkujeme.
Každý, kdo chytil aspoň jednu rybku, si domů nesl malou pozornost.  
Nám pořadatelům udělala radost spokojenost účastníků a taky otázky, 
kdy zas budeme na rybníku v příštím roce závodit.
Ještě jednou díky za pomoc všem pořadatelům, ale i závodníkům za 
vydařené rybářské dopoledne.

Petrův zdar -  Jeseter Brďo Veselý
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ZE ŽIVOTA ŠKOLY
První čtvrtletí školního roku 
ve zvolské škole očima dětí
DRAKIÁDA
Letošní drakiáda byla super. Pouštěli jsme draky a na konci jsme 
všichni dostali diplom, čaj a nějaké sladkosti. Bylo tam hodně lidí. Já 
jsem měl netopýra a velkého draka. V jednu chvíli mi netopýr uletěl, 
ale naštěstí jsem ho chytil. Všichni jsme si to moc užili.

Nik Koch

Země – nezemě 
Občanské sdružení Země – nezemě právě ukončuje druhou sezónu 
svého působení. V letošním roce jsme připravili 15 projektových 
zážitkových akcí s celkovým počtem 65 programových dní, kterých 
se zúčastnilo na cca  300 dětí a 70 rodičů. Velká část našich aktivit 
směřuje prioritně do Zvole a okolí – do prostředí, kde žijeme. Kromě 
příměstských zážitkových programů pro zvolské děti jsme se podíleli 
na přípravě dětského dne ve Zvoli, zvolského běhu, pořádali jsme 
přebor Zvole v kuličkách a také zdravotnický seminář zaměřený na 
první pomoc pro děti.
Dovolujeme si touto cestou poděkovat všem rodičům, kteří nám 
vložili svoji důvěru – jsme si vědomi toho, že nám svěřujete to 
nejcennější, co doma máte. Velký dík patří všem našim instruktorům 
a spolupracovníkům, kteří s velkou zodpovědností a nasazením 
programy a akce připravují. Zvolské příměstské programy by nemohly  
proběhnout také bez vstřícnosti a ochoty paní ředitelky ZŠ a paní 
kuchařek ve školce. Za to i jim patří velký dík. Děkujeme také všem 
nadšencům a fandům, kteří naše akce podpořili a drží nám palce.
V tuto chvíli připravujeme kalendář akcí na rok 2010. Nejbližší akce, 
které pro zvolské děti chystáme jsou

JARNÍ PRÁZDNINY S VÝUKOU LYŽOVÁNÍ 
v termínu 31.1. – 6.2. 2010  
v Krkonoších pro děti ve věku 6 – 16 let. U krásné romantické chalupy 
je vlastní vlek. Děti se budou pod vedením zkušených instruktorů 
učit sjezdovému lyžování nebo dle jejich zájmu i snowboardingu 
a běžkování. Se zkušenými lyžaři vyrazíme na větší krkonošské 
sjezdovky. 

FLORBAL 
Ve čtvrtek 8. 10. jsme jeli na florbalový turnaj do Zličína. Cestovali 
jsme autobusem a metrem. Chtěli jsme přijet dřív, abychom okoukli 
taktiku ostatních družstev, ale dlouho jsme hledali halu a jednou jsme 
se ztratili. Nakonec jsme šťastně dorazili, převlékli se a šli hrát. Naším 
prvním soupeřem byly Černošice, které nás porazily 5:2. Potom jsme 
hráli s Dolními Břežanami a remizovali jsme 1:1. Po dlouhém čekání 
jsme se nakonec dočkali – hráli jsme s Úhonicemi, vyhráli jsme 3:1 a 
postoupili dál. Ale potom jsme narazili na Davli a prohráli jsme 7:2. 
Nakonec jsme si odvezli dobré 5. místo.

Petr Janeček

JARNÍ PRÁZDNINY VE ZVOLI 
v termínu 1. – 5.2. 2010 
pro děti ve věku 6 – 14 let – příměstský program.

JARNÍ PRÁZDNINY S VÝUKOU LYŽOVÁNÍ 
v termínu 27.2 – 6.3. 2010  
v Krkonoších pro děti ve věku 6 – 16 let. Spousta našich dětí dojíždí 
do pražských škol, proto jsme se rozhodli uspořádat jarní prázdniny 
i v termínu Prahy 1 -5.

Podrobné informace o chystaných akcích naleznete na 
www.zeme-nezeme.cz

Hodně lehkých myšlenek a krásný a klidný již předvánoční čas,
Iva Pudichová
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Zvole mýma očima 
Díl první: o práci a o řemeslech
Už přes šedesát let chodím po Zvoli. Narodil jsem se tu a stane se 
mi často, že se zastavím a musím si „přehrát“, jak to tady na kterém 
místě vypadalo. Co zmizelo, co se udrželo a nejvíc mi pokazí náladu 
pomyšlení, s kým se tu už nepotkám.... ale nechci být smutný. Smutku 
se vyhýbám. Mám rád to pěknější v životě. Nejsem netečný k tomu, 
co se odehrálo v minulosti, zvlášť proto, jak často slyším některé 
udivené otázky těch daleko mladších. Jako by se dosud nic nestalo a 
život začínal až dnes za časů jejich mládí. Nebyl jsem jiný. A  protože 
paměť bývá hodně krátká, prožívá to obec opakovaně. 

Když jsem byl ještě malý...
slyšel jsem ze všech stran, že řemeslo má zlaté dno. Řemeslníků tu bylo 
dost, když pominu početné zedníky a tesaře, upomenu se, jak byli ve vsi 
označováni. Tonda Zeman elektrikář, pekař Vykoukal, švec Ebr, krejčí 
Novák, Trefil lakýrník, kolář Ortman, kovář Běhounek i Běhounek 
čalouník, Franta Škobis klempíř, řezník Petrák, holič Blábol. Dneska 
už tady tahle řemesla nenajdete. Sedláky dva. Petříčka na svém s Kru-
pičkou na statku zbytkovém. I zedníci se změnili. Dřív z kamarádství 
klidně pomohli  a „za sobotu“ byla glajcha! Kolik se jich a přidavačů 
sešlo? Určitě víc jak deset. Nářadí? Každý svoje, žádný Mountfield. 
To víte, zaplatit „za vercajk“ a mít v ceně i reklamu s Bohdalkou, to by 
tehdy udělal akorát blbec. Takový prachy! Ale tolerantní mezi zedníky 
by řekli jen „když na to má, ať si koupí třeba pozlacenou“. 
Dneska by měli hodně práce. Zvole se rozrůstá na trojnásobek, tolik 
se nerozšířila ani ve dvacátých a padesátých letech, když si tu budovali 
stavení „na celý život“ naši dědové a pak tátové. „Uctivost“ by se nosila 
pořád. Podnikatelům se tehdy říkalo „pane staviteli“ - Krupko,Šafrán-
ku, – dneska se řekne firma Franty Škobise, Karla Trefila. Ostatně, byl 
tu pan starosta, pak učitel i pan farář. Dneska je to starosta a učitel. 
Faráře zmíní jen starší ročníky.  Stejně tak jsme přezíraví ke stavebním 
dělníkům u těchto firem. Slováci, Ukrajinci, co tu vůbec pohledávají? 
A přitom tady dokázal zdomácnět Kataržuk, Bogiš a třeba Moskaljev 
(ostatně, děda Moskal býval ctěným a uznávaným výčepním v naší 
hospodě snad celých deset let). 
Což, baráků by „uměli nasekat“ ti staří zedníci taky celý Šmoulov, 
vždyť jich někdy za rok kolaudovali i čtyřiačtyřicet! Rybník udržovali 
i s vyvážením bahna, potok regulovali, hráze dosypávali. A starostí by 
měli dneska víc. Necháme elektriku elektrikou, ale považte jen, co tu 
přibylo vodovodních a kanalizačních řadů. Skoro všechny asi dělali 
podnikatelé hodně „přeškolení“ z jiných oborů, stavitelů s oprávněním 
a licencí je tu nedostatek, stejně chabě patrně vypadal i předepsaný 
stavební dozor ze strany obce. Tohle až jednou budou naši potomci 
opravovat, to bude sousto k zalknutí. Určitě řeknou něco jako říkával 
můj děda – mistr zednický a polír – to byli řemeslníci „po nás potopa“. 
Ale „ztráty v síti“ nám vodárenští úředníci budou „mastit“ do účtů bez 
slitování. Záruka přeci prošla. Plaťte, hotově a hned.
Co živnosti té půvabnější části obce? Ženské, to byly především švad-
lenky. Doslova „pro celou ves“ šila ke všeobecné spokojenosti a po celý 
život paní Marie Malířská.  Hlavně pro „modernu“ a k plesové sezoně 
byla vyhledávaná Slávka Malá. Dost šila i Božena Prchlíková. Jinak, 
prodavačky, dojičky a soustružnice, to přišlo až později.  

Když jsem byl o trochu větší...
 Obec se proměňovala. Ze řezníka Petráka se stal šofér, z pekaře 
Vykoukala pracovník živočišné výroby v kravíně. Nejvíc to bylo vidět 
na polích. Samovazy, pásáky, kombajny (a noví hrdinové v nových 
povoláních - traktoristi Standa Smíšek, Ota Trefný, Jindra Ježdík, Míla 
Postupů)...to byla doména JZD i jejich STS. Krávy zmizely z luk a 

Anežka rozená Macháčková je na snímku uprostřed mezi pány Baxou a 
Adámkem. Přesné datum jeho pořízení by bezpečně věděl pan Jaroslav 
Malý od kostela. Toho dne si totiž bral za svou zákonnou manželku 
Slávku Smíškovou. Na Smíškovic dvorečku se hodovalo, vyhrávala 
muzika a fotograf sem a tam vyvedl před vrátka s pozadím stodoly 
Karla Fafejty  nějakou skupinku a tam ji „zmáčknul“. Aby „dodělal“ 
celý film. A asi takhle vypadal výsledek.

mezí, ocitly se „nově ustájené“ v kravínech bez sluníčka, na betonu 
a cihlách, žrádlo jim ve žlabu přišlo až pod hubu. Ženské z kravína 
se staly novou kastou. Braly se tam pěkné peníze. A tak tahaly velké 
konve mléka, tlačily kladkostroj s nášupem krmení tam a hnojem 
zpět, to všechno v elegantně ohrnutých holínkách. Ale nestěžovaly 
si. Měly ve svých očích solidní platy a okolí na ně pohlíželo jako na 
budovatelky „nových zítřků naší vesnice“. Řada z nich zapomněla, 
že u sedláka se zase až tak přehnaně nedřelo a práce se dělily na ty 
pro chlapy a jiné pro ženské. Teď lámaly rekordy. Dodnes se rozum 
zastavuje před novinovým sdělením, že babička Havelková dokázala za 
den „přeházet“ šest vagonů zrní k uskladnění...K tomu agronomové, 
živočicháři. Začali nahrazovat původní sedláky. O těch vyhnaných – 
tehdejším jazykem byla otázka statkářů „vylikvidována“ -  se v obci 
trapně ( i ze strachu před vládnoucími) mlčelo. Jen tu a tam prosáklo 
„kdo se pod to podepsal“. Ani ti, co ze soukromničení přeběhli ke 
kolchozníkům, nepobyli na čelných místech dlouho. „Selský rozum“ 
Zajíčků, Adámků a Slavíčků nahradilo odborné vzdělání a s ním přišli 
do čela zemědělských podniků mladší kádry, co do zdejších JZD ne-
vložili žádný majetek. Ani hektar, ani kravku. Oni změnili názvosloví. 
Statkům se přestalo říkat „u Špačků, u Krupičků, u Zajíčků“, ale 
„v jedničce, v pětce“ a myslelo se tím číslo popisné bývalých majitelů, 
nyní nově zahrnuté do nemovitého majetku nové zemědělské organi-
zace. Na dvorech těchto statků se pomalu začal projevovat nepořádek. 
Rezavějící mechanizace, hory hnoje a močky, rozpadající se zdivo, 
ale to všechno zastínila „dobírka“. Píchlo se prase, i dvě, vyplácely se 
podíly, „jednotka“ stoupala (vždycky rovnoměrně s drahotou, dnes se 
tomu říká inflace)... 
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Zůstávají mi v paměti spíš exotické postavy jakou byla „Anežka od 
Krupičků“ (vlastním jménem Macháčková), oblékající se do mužského, 
chodící mezi chlapy do hospody, kouřící viržinko a vůbec holdující 
pánským nedělním kratochvílím... anebo „Honza Papež“, jinak němec-
ký četař wehrmachtu Johann Papesch, co se stal „válečnou kořistí“ 
a pracoval pro zdejší „zemědělskou výrobu“ až do roku 1960. Koním 
a sedlačení dokázal rozumět. Rozlučka s ním byla dojemná. Snad
i proto, že byl Berlíňák a nikoli Sudeťák.

Když básníci přicházeli o iluze...
Všechno už bylo řízeno ústřední mocí. Plánovala se výroba, počty 
studentů i dělnických profesí, do pracovního procesu zařazovala 
„umístěnka“, mnohé jako by běželo úplně samo. Vytrácela se  zdvo-
řilost, skromnost, úcta ke starším...musela přijít i neúcta k zákonům. 
Ty nikdo nečetl. Všechno přeci bylo všech.  Přibývalo maturantů a 
vystudovaných lidí. Přesto jste v už bohaté autobusové síti viděli sedět 
mladého studenta, který nepustil sednout někoho staršího. Dokonce 
ani ženskou unavenou z práce a v obou rukou s tažkami proviantu pro 
celou rodinu...ale v obci se už prosazovala nová měřítka. Kdo měl auto, 
a k tomu ještě „na poukaz“, byl uznávanou veličinou. Začaly se počítat 
pračky, televize, ledničky, mrazáky...a začalo se stavět. Sedmdesátá léta  
přinesla ve Zvoli spíš zahuštění dosavadní výstavby (mladí si postavili 
„u našich na zahradě“). Řemesla se změnila. Soukromníci neměli 
veřejný prostor. Melouchařilo se dál, ale už víc v dílnách JZD, v mod-
řanských fabrikách a vlastně jediným, co udržel své vybavení, dílnu
i odbornost, byl pan František Škobis klempíř. Ochota a vtělená dob-
rota sama. Jeho vlídný úsměv sportovně asketického obličeje starého 
klasického sportsmana a tradiční rádiovku na hlavě, to vidím pořád.

A už máme, co jsme chtěli …
...dvacet deka na neděli, to už je pohádka, co ji odvál čas. Když už se 
zdálo, že „světlé zítřky“ dobudujeme snad nejdýl příští pětiletku, přišel 
zlom. Předvoj dělnické třídy davově odhazoval stranické legitimace, 
stát dělníků a rolníků najednou nikdo z dělníků a rolníků nehájil. 
Nepadla ani facka, natož rozsudek, přesto se oslavuje revoluce. Slovo 
ztratilo svou váhu. Jako by to byl jen zvuk. Nic neplatí. Hodnoty vzaly 
za své. A naše „vesnička středisková“? Taky ztratila svůj charakter. 
Novou tvář asi teprve čeká. Definitivně nevypadá. Jsou tu věci nové, 
co dřív charakterizovaly spíš městys než vesnici. Bazény, thuje, živé 
ploty, automaticky otvíraná vrata, vyasfaltované  polní cesty, tenisové 
kurty.  
Ale proč si hrát se slovy...co naše řemesla? Reklama postihla všech-
no. Vládne konzum. Zdravý úsudek alias selský rozum se vytracuje.
Třeba. Měli jsme po fabrikách zdatné řemeslníky, koumáky, špičkové 
kutily...a přesto nás postihla mánie kupovat vše „značkové“ jako od 
Mountfielda. Nebo. Zeměkoule se prokazatelně otepluje...a přesto 
všichni zateplují baráky jak vzteklí. Přijde éra zateplování garáží? 

Výrobci polystyrénu zažili boom větší jak výrobci nedávno neod-
myslitelných panelů. Ale, staví se rychle. Doba chvátá. Přibyl nový 
pojem . Řemeslníci „produkují odpad“. Skládky jsou potřeba. Dřívější 
bordel zúhledňujeme a třídíme. Skládky už jsou řízené. Normální, 
kontaminované. Vznikají hory odpadů asi proto, že všeho je dostatek. 
Jak jinak. Na nic se nestojí fronty, nejsou pořadníky, neslyšíme výraz 
úzký profil.
Čísla popisná v obci přibývají rychleji, jak kdy jindy. Těšme se. Zvole 
je asi dobrá adresa. Ještě nedávné argumenty o venkovských zapadáko-
vech za Prahou jsou dávno pryč. Půda, co živila naše předky, překvapi-
vě postrádá hodnotu. Cenu  má jen pozemek, co je stavební parcelou. 
Dobře prodáte a jste milionář.  Odnětí ze zemědělského půdního 
fondu, tedy změna zemědělského pole ve stavební parcelu, to všechno 
finančně řeší. Tím se také zvětšuje výměra obce a starosti Obecního 
úřadu s provozem takové zvětšené  rozlohy.  Kdysi se vypočetl metr 
čtvereční na cenu představující staletou úrodu. To bylo. Dnes ji stanoví 
developer, dealer, jeho výpočet nemá nic společného s úrodou, výno-
sem, živobytím. Sedm tisíc let nás ty polnosti docela slušně živily , celé 
rody z pokolení na pokolení,teď už ne. Už nebudou potřeba? Nikdy?  
Cukrovka...oves...hrách...k smíchu? Škoda. Degeneruje i trávní systém. 
Úhledně posekané trávníky těsně nad zemí...motýli …konipásci...kvě-
tena a pestrá strava třeba pro králíky...k smíchu? Co ryze vesnického 
vlastně zbývá, těžko hledat. Doby, kdy si sousedovic husy či kachny od 
rybníka našly cestu až ke vrátkům a tam čekaly na svou hospodářku, 
jsou pryč. Dneska by je pár metrů od rybníka někdo přejel v bourá-
ku o síle mnoha párů koňských sil. Voříškové u boudy na zápraží...
k smíchu? Dnes potkáte souseda vedoucího bojové plemeno či afghán-
ského chrta, toho asi vyšlechtili hodně daleko od Zvole. Vypustí Vám 
exkrement (naši předci by řekli „hovno jako cep“) hned u vrátek či 
kapličky s elektroměrem...k smíchu? Páníček Vás poinformuje. Ten 
pes je tak zvyklý. Nebo uvidíte vychrtlého dlouhosrstého sprintera, 
jak na vodítku táhne svou také vychrtlou paničku...k smíchu? To je 
jogging. Všichni, co tvrdě pracují v „nevenkovských“ povoláních u po-
čítačů, to potřebují. Uvolňují 
se. Moderně to označujeme 
relaxací. Taková  povolání 
rychle opotřebovávají naše 
nové sousedy, a proto volili 
na bydlení klid naší obce a 
okolí svého domu na rela-
xaci. Nepracují fyzicky, ale 
možná je to náročnější, než 
byla dřina dřívějších zedníků 
a tesařů.
Přestáváme být vesnicí? Stali 
jsme se obcí. To je termín 
politický (už od starého Říma) a nic nevypovídá o zvolské minulosti. 
Zkuste se vrátit na začátek těchto řádek. Jsem si jist, že pozemky a 
domy se jmény a řemeslníky z úvodu ( Zeman, Vykoukal, Ebr, Novák, 
Trefil, Ortman, Běhounek, Škobis, Petrák, Blábol ) už dokážou najít 
bezpečně jen starousedlíci. Jaká řemesla jsou tam dnes? Ostatně, kolik 
lidí v obci ví, kde můžeme najít dům s číslem popisným 1, kdo v něm 
žil, jestli udělal něco dobrého pro obec, jakým řemeslem vládl, zda 
tu ještě žijí jeho potomci a můžou držet pověst toho domu i s pověstí 
řemeslnou...ale pokud si hlavně ti mladší nalistují třeba Obchodní 
rejstřík, zjistí jakými řemesly vládne dnešní občan Zvole...a jen pro 
pořádek, když to vezmou hodně  „mokrým hadrem“, můžou hledat  
(a najdou) mezi inzerenty těchto obecních novin.

...a tak zase (třeba) někdy příště 
Zvole mýma očima díl druhý: o zábavě a o sportu

Vladimír Zápotocký 
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Linie - hoši (do 10 let) Linie - dívky (do 10 let) Linie - rodiny (s d tmi do 10 let)

   Jméno P íjmení as    Jméno P íjmení as    Jméno P íjmení as
1 Ond ej Marhold 20:24 1 Natálie Po izková 21:01 1 Jan Michálek + rodi e 17:30
2 Martin N mec 23:25 2 Nela Otáhalová 22:44 2 Jan Požízka + rodi e 18:40
3 Jaroslav Žížala 24:30 3 Karolína Dobešová 23:05 3 Hudouskovi 21:01
4 Radim Šplíchal 24:32 4 Markétka Prokopová 23:20 4 Alois Rohlí ek + R 21:14
5 Vladimír Hudousek 24:42 5 Anna Šilhánková 24:40 5 Tomáš Prokop + R 21:50
6 Vážanov 24:45 6 Klára Matoušková 25:48 6 Andrea Jakoubková + rod 22:12
7 Martin Šilhánek 25:23 7 Anna Oliva 28:46 7 Milan Krátký + rodi e 22:12
8 Mat j Kraus 25:44 8 Nikol Michálková + R 31:32 8 Jakub Žížala + rodi e 23:37
9 Kryštof Kohout 27:37 9 Šárka Sasková 32:18 9 P emek Marhold + rodi e 24:32
10 Adam Hofman 27:48 10 Evelína Koudelová 37:46 10 Jakub Ve e  + rodi e 25:05
11 Adam Brachtl 29:17 11 Kate ina Jechová 41:23 11 Richard N mec + rodi e 25:50
12 Filip Jíra 30:22 12 Veronika Šplíchalová + R 27:06
13 Václav Valášek 31:31 13 Dan Holoubek + rodi e 29:00
14 Ji í Janoušek 34:37 14 Anna Kor áková + rodi e 31:00

15 Anna Jechová + rodi e 34:10
16 Klára Holíková + rodi e 34:25

Amaté i - Hoši (10-16 let) Amaté i - Dívky (10-16 let) 17 Šimon Brachtl + rodi e 36:33
18 Amálie Kalousková + rod 39:35

   Jméno P íjmení as    Jméno P íjmení as 19 Šárka a Št pánka Hajník 40:33
1 Jakub Zuza 22:01 1 Eliška Hájková 24:27 20 Hrychovi + rodi e 51:30
2 Matyáš Kohout 22:27 2 Kate ina Zimmerová 24:32 21 Švejdovi + rodi e 57:30
3 Jakub Šplíchal 26:40 3 Veronika Šimonková 27:08 22 Ondrej Šimonek + rodi e 37:00
4 Jan Pudich 27:07 4 Eliška Šifnerová 30:24
5 Jan Zimmer 29:01 5 Adéla Velechovská 34:40
6 Št pán Podlipský 48:52 6 Michaela Vavrochová 35:16 Amaté i - rodiny

7 Zuzana Purkrábková 35:54
8 Anežka Krausová 42:38    Jméno P íjmení as

Amaté i - muži 9 Aneta Hlavni ková 45:20 1 Mullerovi 23:14
10 Nosková Petra 46:16 2 Kalouskovi 23:40

   Jméno P íjmení as 11 Kate ina Sitarová 46:17 3 Rohlí kovi 25:10
1 Petr Šilhánek 21:28 12 Ivana Otáhalová 47:14 4 Hofmanovi 38:40
2 Zbyn k Otáhal 32:01 13 Kat.Hrudková+Kar.Holíko 49:06 5 Sobotovi ovi 48:01

14 Zittová Veronika Disk 6 Kostkovi 1:02:30

Elita - muži Elita - ženy

   Jméno P íjmení as    Jméno P íjmení as
1 David Kop iva 33:12 1 Anna Vyšínová 37:36
2 Ji í Kalousek 41:02 2 So a Hájková 50:37
3 Marek Bedná 42:09 3 Martina Marholdová 58:37
4 Vlasta Blažek 43:36 4 Monika erná Disk
5 Ji í Zimmer 1:31:35

Orin áci - muži Orien áci - ženy

   Jméno P íjmení as    Jméno P íjmení as
1 Zbranek Roman 30:46 1 Pavla Mrázová 44:14
2 Petr Valášek 39:06 2 Šárka Valášková 54:57
3 Daniel Brachtl 44:46 3 Kristýna Bardová 57:08
4 Jan Novotný 53:32
5 Ji í Valášek 56:52

Výsledky - 11. Zvolský orienta ní b h    10.10.2009
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11. zvolský orientační běh.
Jakmile se začnou dny zkracovat, sluneční paprsky vystřídá zatažená 
obloha a na obecních nástěnkách se objeví pozvánka na tradiční 
podzimní orientační běh, všem příznivcům tohoto sportu je jasno.
Podzim je tu a s ním i možnost proběhnout se naší krásnou obcí.
Ani tento rok nebyl výjimkou a dne 10. října 2009 se uskutečnil 11. 
zvolský orientační běh (3. v centru obce).

Pošmourné deštivé ráno lákalo ke sportování jen málokoho. Přesto 
se na startu sešla více než stovka závodníků, z nichž někteří přijeli 
ze vzdálenějších míst. Tentokrát byly připraveny 4 tratě – liniová
s fáborky pro dívky, chlapce a rodiče s dětmi.  Ti  trochu odrostlejší a 
odvážnější si mohli podle výkonnosti vybrat mezi tratěmi pro amatéry, 
elitu či „orienťáky“.
Během hodiny se podařilo všem závodníkům vyrazit na trať. První 
úspěšní běžci se začali objevovat v cíli již po několika minutách, někteří 
si však „užívali“ nástrah trati podstatně delší dobu.
Nakonec však všichni cíl na návsi u rybníka našli a mohli se těšit na 
vyhlášení těch nejúspěšnějších.
A co říci na závěr, až si budete prohlížet následující fotky a tabulky
s výsledky, snad vás napadne to co mne. Nenechme se zahanbit chutí 
našich dětí sportovat, příště to zkusím i já…….
Pokud tedy chcete vědět, jaké letos byly v obci tratě závodu, najdete 
je na stránkách oddílu www.ob-zvole.cz.
Tak co, necháte se na příště zlákat? Nejbližší závod bude ve 12.00 na 
Nový rok 2010.

Lenka Zimmerová, Tomáš Hájek

Bravo, cirkus Cramer! 
Včera jsme s Davidem vzali Dominku do cirkusu Cramer, který měl 
v úterý u nás ve Zvoli jediné představení, a pak jsem měl příležitost 
Ljubě, když se vrátila z práce, vyprávět, jaké to bylo super. Myslím 
to zcela vážně. Přitom mám z dětství poměrně ponuré vzpomínky 
na malé cirkusy, poznamenané neumětelstvím a trapností. 

Tohle byl vysoce profesionální podnik, dokonalý servis, komorní, 
spíš varietní program - ovšem ten bezvadně pásnul na rozměr 
cirku. Už to, že manéž byla vyvýšená, tedy spíš pódium, takže ode-
všud bylo dobře vidět, třebaže cirkusové hlediště nemělo žádnou 
elevaci. Zvířata? Ano, ale holubi, pejskové, kozičky, poníci, tedy 
milá domácí zvířátka, žádní chudáci utrápení lvi. Program stojí 
na bedrech Kramerovy rodiny, každý tam dělá všechno, v manéži 
svalovec dělá untrmana akrobatce vznášející se v kupoli a pak 
vezme plášť a chodí s poníkem do kolečka, aby se děti povozily; 
milostivá paní drezůruje pejsky (výborné číslo) a o pauze prodává 
cukrovou vatu. Kdyby takto efektivně byla organizována státní 
správa, platili bychom desetiprocentní daň a dálnice by byly hotové 
a vysokorychlostní koridor by svištěl jedna radost. Jenže takový 
cirkus Cramer je ostrůvek pozitivní deviace co se efektivity týče, 
abych si vypůjčil páně Zemanův příměr. Dominka byla nadšená, 
zejména z klauna Dominika (já také, byl perfektní) a ze světelné 
vrtulky, kterou jsme jí koupili. 

Ondřej Neff
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Vloni Zvolská Homole, 
letos Medník!
V loňském roce se povedlo naší Základní organizaci ČSOP 11/11 
Zvoneček (Centru ekologické výchovy Zvoneček) ve spolupráci
s obcemi Vrané nad Vltavou a Zvole u Prahy a generálním partnerem 
ČSOP, společností RWE Transgas Net  realizovat po mnohaletém úsilí 
naučnou stezku na Zvolské Homoli dlouhou 4,2 km. Tuto stezku jsme 
modernizovali, aktualizovali, prodloužili a trochu i změnili trasu.  Na 
čtrnácti informačních tabulích představí Zvolskou Homoli ze všech 
možných stran. Návštěvník se dozvídá něco z geologie skal a kaňonu 
Vltavy, o rostlinách skalních stepí, významu lesa a stromů obecně, a 
také třeba o životě mravenců. Z vršku Homole je krásný výhled do 
údolí Vltavy. Kdo je znaven všemi dojmy, může si v klidu odpočinout 
na jednom ze dvou odpočívadel.
Pevně doufám, že většina z Vás  již tuto naučnou stezku prošla a 
že se Vám líbí. Pokud ne nebo máte nějaký postřeh, námět, dotaz, 
připomínku, budeme velmi rádi, když nám je napíšete na info@cev-
zvonecek.cz nebo když nám to přijdete říci osobně do CEV Zvoneček 
– (areálu Mateřské školy Vrané n. Vlt. ). 

V letošním roce jsme se rozhodli po zkušenostech s NS Zvolská 
Homole realizovat další naučnou stezku, která si taktéž zasloužila 
kompletní rekonstrukci. Šlo o zcela zničenou a zastaralou naučnou 
stezku Medník, která se nachází v národní přírodní památce Medník 
v Pikovicích (v katastrálním území obce Hradištko). Podařilo se 
nám sehnat dostatečné množství finančních prostředků, a tak jsme 
se do toho pustili. Stejně tak jako naučnou stezku Zvolská Homole, 
čekala i Medník kompletní rekonstrukce ve formě aktualizace textů 
a celých panelů, úpravy a značení trasy, prodloužení a osazení trasy 

odpočívadlem a interaktivními herními prvky. Vše se nám povedlo 
a již nyní si tuto zcela novou načnou stezku můžete prohlédnout. 
Dne 27. října se uskutečnilo za mnoha přítomných hostů a občanů 
slavnostní otevření této naučné stezky. Děkujeme tímto společnosti 
RWE Transgas Net., která prostřednictví Českého svazu ochránců 
přírody (programu Blíž přírodě), podpořila tento záměr spolu se 
Středočeským krajem. 
Pevně věříme, že tyto dvě stezky v nejbližším okolí navštívíte.

Přejeme Vám krásné podzimní období!
Za CEV Zvoneček Petr Janeček

Zájezd zahrádkářů

V tomto roce jsme uspořádali celkem tři zájezdy. Do Litoměřic a Lysé 
nad Labem za kytičkami a dne 3. září jsme se vydali do Liberce. Do 
programu jsme nejdříve zařadili prohlídku Botanické zahrady. Moderní 
pavilony byly plné zajímavých krásných i exotických rostlin, v zahradě 
nás zaujaly vzácné stromy a keře. Někteří z nás se také podívali do 
sousední ZOO. V poledne jsme se sešli v blízké restauraci, kde jsme
poobědvali. Počasí se vyjasnilo, a tak nás autobus dovezl k lanovce 
na horu Ještěd. Rozhled byl nádherný, pokochali jsme se výhledem 
na Krkonoše, Středohoří a také se seznámili se  stavbou vysílače. 
Uvnitř jsme se občerstvili a  pak už jen sjeli lanovkou dolů, kde 
čekal osvědčený a ochotný pan Jakubek, který nás v pohodě dovezl 
domů. O zájezdy je stále velký zájem, proto už nyní přemýšlíme, kam 
pojedeme příště.                                        

Zahrádkáři Zvole
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Akce            termín               pořadatel (garance) 
Zájezd do divadla - Limonádový Joe           10.12. 2009 (čtvrtek)       ŠSKK OÚ Zvole
Vánoční výstava v ZŠ            18.12.2009 (pátek)      ZŠ Zvole
Vánoční koncert v kostele- školní           18.12.2009 (pátek)      ZŠ Zvole
Vánoční koncert v kostele - Česká Mše Vánoční (Hlahol)         20.12.2009 (neděle)      OÚ Zvole
Vánoční zpívání na návsi            23.12.2009 (středa)      ŠSKK OÚ Zvole, Hasiči Zvole
Novoroční OB             1.1.2010 (pátek)      SK Zvole
Tři králové             6.1.2010 (středa)      ZŠ Zvole (L. Netopilová)
Výroční schůze SDH Zvole            9.1. 2010 (sobota)      Hasiči Zvole
Jarní prázdniny s lyžováním            31.1. - 6.2. 2010 (ne - so)   Země - nezemě, o.s.
Masopust             13.2.2010 (sobota)      ZŠ Zvole a hasiči Zvole
Masopustní dětský karneval            13.2.2010 (sobota)      Dráčata
Zvolský ples             10.3.2010 (sobota)      ŠSKK OÚ Zvole
Vítání jara- vynášení Moreny            21.3.2010 (neděle)      ZŠ Zvole
Velikonoční prázdniny - příměstský program pro děti         1. a 2.4. 2010 (čt a pá)      Země - nezemě, o.s.
Šachový turnaj rapid            24.4.2010 (sobota)      Šk Medvědi Zvole
Velikonoční šachový turnaj            duben       ŠK Medvědi Zvole
Jarní brigáda- společný úklid            duben       OÚ Zvole ve spolupráci s komisemi a zájm. org.
Jarní burza             duben       OÚ ve spolupráci s M. Nygrýnovou
Setkání jubilantů a důchodců           duben       OÚ Zvole
Zájezd do Litoměřic            duben       zahrádkáři Zvole
Zájezd do divadla jarní            duben, květen      ŠSKK OÚ Zvole
Přebor Zvole v kuličkách            duben, květen      Země - nezemě, o.s.
Zvolský běh - 8. ročník            15.5.2010 (sobota)      ŠSKK OÚ Zvole
Zvolský orientační běh            16.5.2010 (neděle)      SK Zvole
Vítání občánků             květen, červen      OÚ Zvole
Den dětí              30.5.2010 (neděle)      ŠSKK OÚ Zvole + zájm. organozace a ZŠ
Besedy se zajímavými hosty             v průběhu roku      ŠSKK OÚ Zvole ve spolupráci s dalšími občany
Koncerty ve zvolském kostele           v průběhu roku      OÚ Zvole

Za kulturou s paní Ročňákovou. 
Paní Ročňáková i se svým manželem jsou významnými sportovci, 
držiteli mnoha medailí za vítězství v běžeckých disciplinách doma
i v cizině. O posledním úspěchu jsme se dozvěděli v novinách Region 
a dodatečně oběma blahopřejeme. Také se podílejí na organizování 
sportovních soutěží v naší obci. O svých zážitcích z olympiády seniorů 
v Číně nám poutavě vyprávěli na večerní přednášce, kterou doprovázeli 
promítáním fotografií. .Bylo to úžasné.
A nejen to! Organizují pro občany Zvole čtyřikrát ročně zájezdy do 
divadel. V říjnu jsme zhlédli  ve Stavovském divadle hru Don Juan. Hra, 
kterou napsal v období klasicismu 17. století J. B. Moliére, má co říci 
i dnes a poukázat na nepravosti, které se objevují v každé době.
 
Díky za práci a obětavost, kterou věnujete kultuře  v naší obci.

Věra Vyskočilová

Foto-výstava 
ve Vraném nad Vltavou

Na přelomu listopadu a prosince 2009 
bude v Základní škole  Vrané nad Vltavou pořádána 

již druhá foto-výstava. Své práce zde budou předvádět 
nejen profesionálové, ale i žáci školy samotné.

Foto-výstava bude zaměřena na makrofotografie 
a fotografie nejkrásnějších míst ČR.

Pozvánku na tuto akci zveřejníme na webových stránkách 
Zvole a na veřejných nástěnkách.

Jan Stoklasa

Kulturní, sportovní a společenský zvolský kalendář 
2009/2010

Vážení spoluobčané,    
sestavili jsme pro vás další díl kulturního, společenského a sportovního kalendáře.  
Podrobné informace o jednotlivých akcích budete průběžně nalézat na webových stránkách obce Zvole - www.zvole.info
Další akce, které plánujete nebo chystáte  mohou být doplněny do kalendáře a zveřejněny na internetu.   
Rádi byste nám pomohli při přípravě chystaných aktivit – velmi si ceníme vaší podpory a přivítáme každou ochotnou ruku navíc.
Máte námět na další akce, něco vám zde chybí, či máte pocit, že jsme na něco zapomněli, nebo bychom věci mohli dělat jinak……  
Předpokládáme a věříme, že se kalendář pro rok 2009/2010 rozšíří o další akce. Psát můžete na starosta.zvole@zvole.info  
Těšíme se na vaše podněty, nápady a spolupráci s vámi.  

Za ŠSKK OÚ Zvole, Iva Pudichová
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Krejčovství Na Průhonu
nabízí:

výrobu oděvů na zakázku opravy a úpravy oděvů
šití záclon, závěsů a všeho pro domácnost

výrobu oblečků a doplňků na panenky
výrobu oblečků a doplňků pro miminka a batolata

Marie Hodačová, Na Průhonu 58, 
25245 Zvole u Prahy

tel: 733664549, e-mail: 
magdahodacova@seznam.cz 

Tel: 732 734 305 nebo 725 812 100

- Práce s montážní plošinou do 10m

- čištění a nátěr žlabů
- nátěr dřevěných prvků na RD

- fasády, ploty a další práce dle dohody
´- prořezávání a kácení stromů ve výšce až 10 m

! MOŽNOST PRONÁJMU PLOŠINY ZA NÍZKÉ CENY !

MALÍŘSKÉ, LAKÝRNICKÉ 

A PísmoMALÍŘSKÉ PRÁCE
+ grafická malba

Kulturní centrum JESENICE 

***
Taneční škola M. a D. Nováčkových 

pořádá zápis
 

do

TANEČNÍCH KURZŮTANEČNÍCH KURZŮ  PRO  DOSPĚLÉPRO  DOSPĚLÉ
Středa   20.30 h. – Mírně pokročilí      – od 6.1.2010
Čtvrtek 20.30 h. – Základní                         – od 7.1.2010
Neděle  18.30 h. – Pokročilí                       – od 10.1.2010
Neděle  20.30 h. – Více pokročilí          – od 10.1.2010

*** 
Středa   18.30 h. – Argentinské tango           – od 6.1.2010

***
Čtvrtek 18.30 h. – Salza                                – od 7.1.2010

 Přijďte k nám, 
u nás zaparkujete, u nás není modrá zóna

D. Nováček  tel: 603 232 116 
                  tel/fax: 323665510              
                  E-mail: dance.novacek@volny.cz 
                  www.kcjesenice.cz

M. Nováčková tel: 603525034  
V. Dvořáková – knihovna OU Jesenice 
tel: 241021747                           

 Chcete nový, 
zajímavý, útulný interiér ? 

:  I s nábytkem z IKEI společně vytvoříme 
příjemné bydlení ! 

:  I se stávajícím vybavením dokážeme 
zútulnit Váš domek !    

:  I  atypický interiér uspokojí veškeré 
Vaše náročné představy !

Nabízíme :

• studie, typové a atypické interiéry, zahradní  
projekty, stavební úpravy
! VČETNĚ REALIZACÍ ! 

Filosofie ateliéru:

• vytvářet kvalitní vztahy s klientem, založené na  
vzájemné důvěře 

e-mail: atelier.sedlackova@email.cz
mob.: 603  71 85 86

S prací pí. arch. Sedláčkové jsme byli velmi  spokojeni. Od 
počátku do konečné realizace to byl tvůrčí proces založený 
na vzájemné komunikaci. Výsledkem je komplexní a harmo-
nicky působící řešení pokoje zcela měnící původní charakter 
místnostiz

Manželé Havlíkovi 


